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Referat af møde nr. 6 i Studienævnet for Virksomhedskommunikation og 

IT 

 
Tid: Mandag den 20. november 2023 kl. 12-13.30 

Sted: 2630-K102 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden - beslutningspunkt 
2. Meddelelser - orienteringspunkt 

- Fra formanden 

- Fra studieleder/undervisningskoordinator for cand.it (ITKO) 

- Fra studieleder for masteruddannelsen i it (MIT) 

- Fra studenterrepræsentanterne 

 Bilag 2: Meddelelsesliste  

3. Tilbagemelding på fordeling af belastning på fagene på ITKO - drøftelses-

punkt 

4. Godkendelse af kursusbeskrivelser for foråret 2025 på MIT - beslutnings-

punkt 

Bilag 4.1: Kursusbeskrivelse for fagpakken ’Datadrevet ledelse’ 

Bilag 4.2: Forslag til ændring af navn på fagpakken ’Ledelse af virksom-

hedsarkitektur’ 

5. Fordele og ulemper ved at tilbyde online eksamen på MIT - drøftelsespunkt 

6. Opdatering af delegationsskrivelse - beslutningspunkt 

Bilag 6.1: Sagsfremstilling 

Bilag 6.2: Delegationsskrivelse 

7. AI som et ongoing diskussionspunkt 

8. Forslag til punkter til næste studienævnsmøde/møde i uddannelsesforum 

9. Eventuelt 

 

 

Til stede: 

Bjarne Rerup Schlichter, lektor – stedfortræder for formanden 

Christiane Marie Høvring, adjunkt 

Maja Due Kadenic, lektor 

Søren Erik Nielsen, lektor 

Astrid Mathiesen Dam, studenterrepræsentant 

René Nyholm Simonsen, studenterrepræsentant 

Suvethini Kandasamy, studenterrepræsentant – næstformand (online) 
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Desuden deltog: 

Lise Tordrup, lektor og studieleder (observatør) 

Hanne Falsig, uddannelsesrådgiver, BSS Studier 

 

Fraværende med afbud: 

Christa Thomsen, professor – formand 

Keld Pedersen, lektor 

Anne Gammelgaard Ballantyne, lektor og studieleder (observatør) 

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Stedfortræder for formanden, Bjarne Rerup Schlichter, oplyste, at studienævnet un-

der punkt 7 vedr. AI skal forholde sig til et spørgsmål om studerendes brug af trans-

skriberingsværktøjer. Med den bemærkning blev dagsordenen godkendt. 

 

Punkt 2. Meddelelser 

Optagelsestal pr. 1. oktober 2023 

Kandidatuddannelsen i Informationsteknologi – it, kommunikation og organisation: 

Aarhus: 152 studerende 

Herning: 41 studerende 

 

Møde i Uddannelsesforum den 13. september og den 13. november 2023 

Mødereferater kan ses på medarbejderportalen https://medarbejdere.au.dk/fakulte-

ter/bs/naevn-og-udvalg/uddannelsesforum/dagsordener-og-referater 

 

Valg til studienævnene på AU 

Valget er afholdt, og valgresultatet forventes offentliggjort snarest. På VIP-siden har 

der været fredsvalg, og Christiane Marie Høvring, Lise Tordrup, Anne Gammelgaard 

Ballantyne og Maja Due Kadenic er valgt ind fra 1. februar 2024. Der sendes vel-

komstbrev med information om studienævnets arbejde til det nye studienævn i slut-

ningen af november. 

 

Danmarks studieundersøgelse 2023 

Alle studerende på videregående uddannelser modtog i uge 43 en invitation i e-Boks 

til deltagelse i den nye nationale studenterundersøgelse med svarfrist den 28. novem-

ber. Danmarks Studieundersøgelse er et vigtigt redskab i AU’s arbejde med at udvikle 

studiemiljø og trivsel og sikre kvaliteten af uddannelserne. Undersøgelsen gennemfø-

res hvert andet år, og resultaterne danner grundlag for flere indikatorer i kvalitetsar-

bejdet og for undervisningsmiljøvurderingen. De studerende opfordres til at besvare 

spørgeskemaundersøgelsen, da en lav svarprocent vil gøre det svært at arbejde videre 

med en række udviklingspunkter på et tilstrækkeligt validt grundlag. Der er sendt re-

mindere ud til de studerende fra blandt andre studieleder og undervisningskoordina-

tor, men svarprocenten ligger stadig lavt (16%). Studenterrepræsentanterne i studie-

nævnet vil derfor sende en besked ud på Facebook til de studerende. 

 

 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/bs/naevn-og-udvalg/uddannelsesforum/dagsordener-og-referater
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/bs/naevn-og-udvalg/uddannelsesforum/dagsordener-og-referater
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Stamdata 

Der er ingen ændringer til eksamens- eller censurformer for efteråret 2024. 

 

Studiegrupper 

Studenterrepræsentanterne oplyste, at flere studerende har givet udtryk for, at de 

savner en begrundelse for, hvorfor de får nye studiegrupper på 2. semester. Christi-

ane følger op med information til de studerende. 

 
Punkt 3. Tilbagemelding på fordeling af belastning på fagene på ITKO 

På sidste møde drøftede studienævnet et notat, hvor underviserne har anslået, hvor 

meget tid der skal bruges på de enkelte kurser på 1. semester, og hvordan disse timer 

er fordelt over de enkelte måneder. 

 

De studerendes egne angivelser af deres tidsforbrug i forbindelse med kursusevalue-

ringerne viser, at de ikke bruger det forventede antal timer. Spørgsmålet er, om de 

studerende angiver for lave tal, fordi de ikke medregner alle studieaktiviteter, eller 

om de reelt ikke bruger mere end den angivne tid på deres studium. 

 

Mange studerende giver udtryk for, at der er et stort arbejdspres på uddannelsen, 

men det er paradoksalt, at det ikke afspejles i antallet af de timer, de bruger på ud-

dannelsen. Kursusevalueringerne ligger inden eksamen, og det er derfor muligt, at de 

studerende undervurderer, at der kommer en intensiv periode med eksamenslæs-

ning.  

 

Der er rigtig mange studerende, der har studiejobs, og som udgangspunkt bakker stu-

dienævnet op om studiejobs, da erfaringerne herfra både skaber en god kobling mel-

lem teori og praksis og giver dimittenderne bedre muligheder for at få job efter endt 

uddannelse. 
 

Det vil være fint at bruge notatet som forventningsafstemning med de studerende. 

Studienævnet foreslår, at de fagansvarlige allerede i starten af semestret gør de stude-

rende opmærksomme på, at de får stillet spørgsmål om tidsforbrug på uddannelsen i 

de enkelte fag og derfor opfordrer de studerende til at forsøge at registrere den tid, de 

bruger inkl. alle studierelaterede aktiviteter. 

 

Det blev herudover drøftet, om de ændrede eksamensformater har gjort arbejdsbyr-

den mindre for de studerende, selvom det faglige niveau er fastholdt. Som udgangs-

punkt burde omlægningen fra mundtlig prøve på baggrund af et projekt til mundtlig 

prøve på baggrund af synopsis eller PowerPoint-præsentation ikke ændre tidsforbru-

get væsentligt, da det bagved liggende analysearbejde er det samme, selvom der ikke 

skal skrives et projekt. De studerende bør også indtænke alternative løsningsmulighe-

der til eksamen, selvom der er begrænset tid til præsentationen heraf ved den mundt-

lige eksamen. Studienævnet opfordrer studielederen til at gennemgå eksamensfor-

merne i forhold til en vurdering af de studerendes tidsforbrug. 
 

Punkt 4. Godkendelse af kursusbeskrivelser for foråret 2025 på MIT 

Som bilag til punktet var der fremsendt kursusbeskrivelse for fagpakken ’Datadrevet 

ledelse’ samt forslag til ændret titel på fagpakken ’Ledelse af virksomhedsarkitektur’. 
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Studieleder Lise Tordrup redegjorde for ændringerne i fagpakken for ’Datadrevet le-

delse’, der består af tre enkeltfag. Kursusbeskrivelserne er generelt blevet opdateret 

med relevante emner, da der er sket en stor udvikling inden for området.  

 

Herudover er eksamensformen på det første enkeltfag (Datadrevet ledelse: Det stra-

tegiske perspektiv) ændret fra en skriftlig hjemmeopgave på 72 timer til en 2 timers 

skriftlig stedprøve uden brug af internet. Mange eksamener på uddannelsen er skrift-

lige hjemmeopgaver, og for de studerende, som alle har arbejde ved siden af studiet, 

kan det være vanskeligt at sætte 72 timer af til eksamen. Eksamen planlægges afholdt 

en lørdag over middag, hvor de studerende i forvejen er til undervisning i Aarhus 

frem til kl. 12. Studienævnet påpegede, at det er vigtigt at sikre, eksamen ikke på bag-

grund af omlægningen får karakter af udenadslære. Studielederen oplyste, at eksa-

men forventes at være case-baseret, og at det efterfølgende vil blive vurderet, hvordan 

det nye eksamensformat har fungeret. 

 

Det foreslås desuden, at fagpakken ’Ledelse af virksomhedsarkitektur’ ændrer navn 

til ’Ledelse af Enterprise Architecture’, og studielederen redegjorde for baggrunden. I 

sin tid havde it-vest fokus på, at navnene på fagpakkerne skulle være danske, og der-

for blev navnet virksomhedsarkitektur valgt. I dag er Enterprise Architecture et aner-

kendt fagbegreb, som også anvendes i praksis. Det vil derfor være det begreb, de stu-

derende søger på, når de vil undersøge, hvilke kurser der findes inden for området. 

Det giver derfor bedre mening at anvende Enterprise Architecture frem for virksom-

hedsarkitektur. Studieleder og fagansvarlig ønsker at beholde ledelsesfokus på fag-

pakken, og derfor skal ’ledelse af…’ også fremover indgå i navnet. Fagpakken udbydes 

i efteråret 2023, men af hensyn til markedsføring af den kommende fagpakke, er det 

relevant at ændre navnet allerede nu. 

 

Studienævnet godkendte de foreslåede ændringer til fagpakken ’Datadrevet ledelse’ 

og den foreslåede titelændring til ’Ledelse af Enterprise Architecture’. 

 
Punkt 5. Fordele og ulemper ved at tilbyde online eksamen på MIT 

Studieleder Lise Tordrup har bedt om, at punktet blev sat på dagsordenen, da flere 

studerende efterspørger muligheden for at gå til online eksamen ved det tredje en-

keltfag, hvor prøveformen er hjemmeopgave efterfulgt af en mundtlig eksamen. De 

studerende kommer fra mange forskellige steder i Danmark og giver udtryk for, at de 

har lang transporttid til en mundtlig eksamen på ca. 45 minutter. I Aalborg har de 

studerende mulighed for at gå til eksamen online, hvilket kan være et vigtigt konkur-

renceparameter. 

 

Studienævnet drøftede online eksamen og påpegede følgende udfordringer: 

 

AU er som udgangspunkt et campusuniversitet. Hvis der skal åbnes op for online ek-

samen, bør eksamensformatet være online for samtlige studerende med henblik på at 

sikre, at alle stilles lige. De studerende trænes dog ikke i online-formatet via fagpak-

kerne. Herudover kan det være en udfordring, at eksamen afvikles via Zoom, da 

mange virksomheder ikke tillader, at deres medarbejdere bruger Zoom, da systemet 
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ikke anses for tilstrækkeligt sikkert. De studerende kan desuden forventes at stille 

større krav om it-service, da de betaler for uddannelsen i modsætning til fuldtidsstu-

derende på dagstudierne.  
 

Punkt 6. Opdatering af delegationsskrivelse 

Som bilag til punktet var der fremsendt en sagsfremstilling samt udkast til en opdate-

ret delegationsskrivelse, der også er blevet behandlet af BSS Uddannelsesforum tidli-

gere på efteråret. Delegationsskrivelsen beskriver sagstyper og praksis for dispensati-

onssager, der kan afgøres administrativt. 

 

Uddannelsesrådgiver Hanne Falsig orienterede om, at delegationsskrivelsen er blevet 

opdateret på følgende punkter: 

 

• Der er kommet nye udgaver af en række bekendtgørelser på uddannelsesområdet, 

så regelgrundlaget er opdateret. 

• Praksis for tildeling af enelokale eller afskærmning ved eksamen er blevet præci-

seret. Der er ikke tale om faktisk forvaltningsvirksomhed, og beslutningskompe-

tencen ligger derfor hos studienævnet. 

• Reglerne for udsættelse af maksimal studietid og udsættelse af afleveringsfrister 

for speciale/masterprojekt er opdateret som følge af ny lovgivning på barselsom-

rådet, der sikrer bedre ligestilling mellem forældrene. 

• Studienævnet for Virksomhedskommunikation og IT vedtog på mødet i februar 

2023 en praksisændring for tildeling af ekstra tid til eksamen til studerende med 

dysleksi eller fysiske/psykiske funktionsnedsættelser. Tidligere var der kun prak-

sis for at tildele 25% ekstra tid til prøver af en varighed på op til 12 timer, men det 

gælder nu for prøver af op til 48 timers varighed. 

 

Studienævnet tiltrådte delegationsskrivelsen, men nævnte som et bekymringspunkt, 

at det ikke må være kapaciteten, der afgør, om studerende kan tildeles enelokaler.  

 

Punkt 7. AI som et ongoing diskussionspunkt 

Studienævnet har besluttet, at AI skal sættes på dagsordenen som et fast punkt, da 

udviklingen på området går meget hurtigt. 

 

I henhold til de generelle eksamensregler på AU er det ikke tilladt at bruge AI chatro-

botter som ChatGPT og lignende til eksamensopgaver, medmindre det fremgår af 

kursusbeskrivelsen. En gruppe studerende har derfor spurgt, om de må bruge auto-

matisk (AI-baseret) transskribering i forbindelse med deres ITKO-projekter. Studie-

ledelsen har henvendt sig til fakultetet, som har bedt studienævnene om at tage stil-

ling til spørgsmålet. 

 

Studienævnet drøftede forespørgslen, og da automatiske transskriberingsværktøjer 

må betragtes som ret udbredte hjælpemidler, og da de fleste automatiske transskribe-

ringsværktøjer i et eller andet omfang er AI-baserede, besluttede studienævnet føl-

gende: 

 

”I forbindelse med transskribering af interviews er det tilladt at anvende automatiske 

AI-baserede transskriberingsværktøjer. Det er de studerendes ansvar at håndtere 
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data ansvarligt med særligt blik for beskyttelse af personoplysninger (se: https://stu-

derende.au.dk/it-support/informationssikkerhed/databeskyttelse-gdpr/aus-online-

kursus-om-databeskyttelse-og-gdpr).” 

 

Beslutningen er gældende, indtil der kommer en central vejledning fra AU, der dæk-

ker ovenstående. 

 

Studielederen har efterfølgende godkendt formuleringen, og koordinatorerne vil ori-

entere de studerende. Bjarne vil desuden orientere specifikt på en forelæsning i Digi-

tale teknologier i virksomheder, da det var her, spørgsmålet blev bragt op. 

 

Afslutningsvist blev det påpeget, at det vil være hensigtsmæssigt med ens regler på 

tværs af studienævnene på Aarhus BSS. 

 

Punkt 8. Forslag til punkter til næste studienævnsmøde/møde i uddan-

nelsesforum 

Studienævnet besluttede, at der i slutningen af januar/begyndelsen af februar vil 

blive afholdt et kort ”overdragelsesmøde” fra det nuværende til det nye studienævn, 

der tiltræder 1. februar 2024. I umiddelbar forlængelse af dette møde, holdes det kon-

stituerende studienævnsmøde.  

 

Punkt 9. Eventuelt 

It-vest  

Søren Erik orienterede om, at It-vest har 25-års jubilæum i 2024. Der forventes af-

holdt en jubilæumskonference med både fælles indhold og fagspecifikke spor. Det 

overvejes endvidere at etablere et alumninetværk for alle med en cand.it-uddannelse.  

 

 

Mødet sluttede kl. 13.30. 

 

 

Bjarne Rerup Schlichter   Hanne Falsig  

Stedfortræder for formanden   Referent  

 

 

 
 

https://studerende.au.dk/it-support/informationssikkerhed/databeskyttelse-gdpr/aus-online-kursus-om-databeskyttelse-og-gdpr
https://studerende.au.dk/it-support/informationssikkerhed/databeskyttelse-gdpr/aus-online-kursus-om-databeskyttelse-og-gdpr
https://studerende.au.dk/it-support/informationssikkerhed/databeskyttelse-gdpr/aus-online-kursus-om-databeskyttelse-og-gdpr

